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M Ø D E R E F E R A T  
 
 

 
Møde den: 13.6.2024  
Kl.: 16.00-18.00  
Sted: Mødelokale 2  
 
Emne: Bestyrelsesmøde  

 

HØJE-TAASTRUP GYMNASIUM 
 
 
  

Frøgaard Allé 2 

2630 Taastrup 

Tlf. 33 96 40 50 

Fax 43 52 33 51 

E-mail htg@htg.dk 

www.htg.dk 

 

 

 
 
 
 
 
 
  

Dato: 24.6.2024 

Sagsnr.:  

Arkiv:  

 

Sagsbeh.: ID/RC 

 

 

Deltagere: Bestyrelsesformand Susanne Sørensen, Skoleleder Casper Madsen, Byrådsmedlem Melis Aydin, 
Lektor Trine Schiott, lektor Morten Sørensen, elevrepræsentanter Marius Buch Holtze og Sigrid Prien 
Gregersen. 
 
Sekretariatsfunktion: Rektor Ida Diemar, vicerektor Inge Reich, økonomichef Hanne Linnet og sekretariatsleder 
René Christensen.  
 
Afbud: Skoleleder Casper Madsen. 
 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af referat 13.3.2024 
2. Meddelelser fra formanden Susanne Sørensen 

3. Meddelelser fra rektor Ida Diemar 

a. STUK’s besøg 13. maj på skolen, kort gennemgang af kvitteringsbrev. 

b. Ny ungdomsuddannelse, øget karakterkrav og mulige konsekvenser for gymnasiet. 

c. Status på Campuspartnerskabet i relation til ovenstående. 

d. Brobyggeruddannelsen. 

e. Karakterer og kvalitetssikringsplan, herunder udvikling af undersøgende undervisning i det 

tænkende klasserum og lektionsstudier i matematik. 

f. SIRI/MÆRK – årsmøde. 

g. APV 

h. Status på udviklingsplan og strategiplan for 2024/25. 

Videreudvikling af mentorfunktionen, herunder fastholdelse af alle elever. 
Videreudvikling af teamsamarbejdet, herunder fastholdelse af alle elever. 
Skriftlighed, videreudvikling af vores pionerarbejde (samarbejde med SDU, 
forfattere mm.) 
Læsevejledning. 
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Fællesskab og trivsel, dialogtimer og dialogcirkel, HTG-klar, intro og grundforløb, 

sundhedstema (fysisk, mental og mediesundhed) koblet til foreningsbesøg og 

seksualundervisning. 

AI, teknologi i fagene, HTekG-gruppens arbejde udfoldes yderligere og spredes.

  

4. Meddelelser fra elevrepræsentanter Sigrid Marius Buch Holtze og Sigrid Prien Gregersen. 

5. Skolens økonomi: opfølgning.  

6. Bestyrelsens videre arbejde og forretningsgange. 

7. Evt. 

 
Ad 1. Melis gjorde opmærksom på, at det ikke fremgik af referatet, at hun var fraværende ved 
bestyrelsesmødet d. 13.3.2024. Hun ønskede også, at vi sletter sidste sætning om at Michael Ziegler ikke 
havde svaret på Idas og Susannes henvendelse til kommunen. René slettede sætningen og bestyrelsen   
godkendte og underskrev referatet.  
  
Ad 2. Susanne fortalte om statusbrevet fra STUK (Styrelsen for Undervisning og Kvalitet). De havde været på 

statusbesøg vedr. implementeringen af udviklingsplanen. Styrelsen var tilfredse efter besøget og kunne 

konstatere, at vi er engagerede og arbejder systematisk og målrettet med implementering og evaluering af 

initiativerne i udviklingsplanen. Susanne fortalte herefter om mødet med Høje-Taastrup kommune, Charlotte 

Markussen, Melis Aydin, Søren Tholstrup og Kurt Scheelsbeck deltog i mødet. Udgangspunktet for mødet var 

en dagsorden som Susanne og Ida havde udarbejdet.  Her blev der b.la. talt om betydningen af en øget 

adgangskarakter for kommunens unge og gymnasiet. Susanne synes vi blev hørt, men der blev ikke iværksat 

nogen fælles indsatser  

 
Ad 3.  

a. Ida fortalte om besøget fra STUK.  
b. Ida orienterede kort om mulige scenarier i forhold til en ny ungdomsuddannelse, og om mulige 

konsekvenser afledt af et muligt øget adgangskrav til STX.  
c. Ida og Susanne har tidligere skrevet til kommunen, om mulige udfordringer ved et øget karakterkrav 

og konsekvenserne ved en HPX som erstatning for HF.  
d. Vi har haft besøg af foreningen Brobyggerne Center for Dialogkaffe. Her deltog 30 elever, heriblandt 

vores elevrepræsentant Marius i bestyrelsen i en brobyggeruddannelse, hvilket var en succes. 
Uddannelsen forsætter i løbet af efteråret. 

e. René gennemgik skolens kvalitetssikringssystem.  

f. Ida har deltaget i MÆRK’s årsmøde (Nationalt Center mod Æresrelaterede Konflikter), hvor 
hun har holdt oplæg om vores erfaringer med at skabe positive fællesskaber. 

g. Vi har gennemført vores 2-årige APV. Rapporten er positiv. Indholdet bliver løbende drøftet i SU. 
h. Ida fortalte om udviklingsplanen, hvor vi foresætter de initiativer som allerede er i gang. Det drejer sig 

om videreudvikling af mentorfunktionen, herunder fastholdelse af alle elever. Videreudvikling af 
teamsamarbejdet, herunder fastholdelse af alle elever. 
Skriftlighed, videreudvikling af vores pionerarbejde (samarbejde med SDU, forfattere mm.) 
Læsevejledning 
Fællesskab og trivsel, dialogtimer og dialogcirkel, HTG-klar, intro og grundforløb, sundhedstema 
(fysisk, mental og mediesundhed) koblet til foreningsbesøg og seksualundervisning. 
AI, teknologi i fagene, HTekG-gruppens arbejde udfoldes yderligere. 
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Ad. 4.  Marius fortalte, at der er oprettet et klimaudvalg, hvor eleverne deltager aktivt i forskellige klimatiltag. 
Marius er i gang med den føromtalte brobyggeruddannelse. Eleverne har skabt en ny skoleavis: HTG-Nyt, som 
er tilgængelig på skolens hjemmeside. Til sidst fortalte han om elevernes kunstprojekt. 
 
Ad. 5. Hanne fortalte, at jf. vores estimat, får vi et mindre overskud.  
 
Ad. 6. Susanne præsenterede sine tanker om bestyrelsens arbejde fremadrettet. Hun gennemgik bestyrelsens 
ansvar, som er beskrevet i vedtægterne. I den forbindelse vil Susanne opdatere bestyrelsens forretningsorden. 
Bestyrelsen drøftede, hvilke emner de kan arbejde med fremadrettet. Bestyrelsen kunne evt. invitere forældre 
og Regionråds- eller kommunalpolitikere.   
 
Ad. 7. Susanne ønskede alle en god sommer.  

 


